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ZÁPIS 
jednání odborné komise Rady města č. 5/2016 

Kulturní komise,  

které se uskutečnilo 

ve středu 16. 11. 2016 od 18:00 hodin  

v Multifunkčním centru města Heřmanův Městec.  

(zasedací místnost 1. patro) 
 

 

Přítomni: Dalimil Nevečeřal, Mgr. Eva Bočková, Gabriela Jirousková, Albert Juna, 

Dalibor Svoboda, Mgr. Alena Tučková, Mgr. Josef Wolf 

Omluveni: Michal Dziedzinskyj, Mgr. Marek Výborný 

Neúčast: Petr Hora 

Hosté: Martina Vítková 

  

1. Předseda komise zahájil jednání a seznámil členy s tím, že na funkci člena komise 

rezignoval Tadeáš Kvis. Dále navrhl program rozšířit o bod týkající se 

aktualizace pravidel pro přidělování dotací z programu podpory kultury a bod 

týkající se koncepce provozu galerie přesunout na začátek. Doplňující návrhy 

byly přijaty. 
 

2. Předseda komise přivítal na jednání paní Martinu Vítkovou – historičku umění, 

která přítomným představila svůj návrh koncepce provozu galerie Židovský 

dvojdomek i aktivit, které bude připravovat v rámci galerie Cyrany. Hlavní vizí 

je spolupráce se školami a pořádání přednášek a workshopů. Pro stálou galerii 

Cyrany bude vytvořen materiál, který poutavou formou provede návštěvníky 

exponáty galerie. Bylo konstatováno, že je třeba maximálně využít různá média 

a komunikační kanály, aby se o aktivitách dozvěděla veřejnost i ze širšího okolí. 

Členové komise byly seznámeni také s předběžným časovým harmonogramem 

výstav v roce 2017. Konkrétní a více rozpracovaný plán výstav bude předložen 

na příštím jednání komise (leden 2017). První výstava v rámci nové koncepce 

bude zahájena na konci února 2017.  

Kulturní komise doporučuje předloženou koncepci realizovat.   
 

3. Předseda komise shrnul uplynulé dva roky práce komise a seznámil přítomné se 

čtyřmi podněty komise, které byly vyhodnoceny jako nedořešené, resp. bez 

oficiálního stanoviska vedení města. Na podnět reagoval pan místostarosta takto: 
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- a.) Finanční prostředky na nákup dřevěných mobilních laviček byly navrženy 

do rozpočtu města na rok 2017.  

- Kulturní komise doporučuje, aby vedení města zvážilo, z jakého materiálu 

lavičky budou. Navržené dřevěné lavice se jeví jako méně vhodné, než 

plastové, a to z důvodu své velikosti, trvanlivosti, údržby a hmotnosti.   

- b.) Návrh pořídit vlastní mobilní podium nebyly vedení města doporučen a 

tudíž není záměr v návrhu rozpočtu na rok 2017.  

- Kulturní komise informaci bere na vědomí. 

- c.) Ve věci možnosti pořádání veřejných kulturních akcí v areálu bývalého 

letního kina v zámeckém parku bylo jednáno s ředitelkou Domova pro 

seniory hl. m. Prahy, která může jednorázovou akci povolit.  

- Kulturní komise doporučuje jednat co nejdříve přímo se zástupcem majitele 

pozemku (hl. m. Praha), aby mohla být vybudována alespoň přípojka 

elektřiny nutná pro pořádání kulturních akcí. 

- d.) K možnosti využívání zahrady za MFC bylo sděleno, že se tímto bude 

zabývat Rada města až po předložení konkrétního požadavku pořadatele akce. 

- Kulturní komise doporučuje zabývat se tímto okamžitě, aby mohla být 

zahrada MFC oficiálně schválena vedením města jako prostor pro pořádání 

veřejných akcí (slavnosti, koncerty, letní kino apod.). 

4. Kulturní komise se dále zabývala vizí, čím by se měla zabývat v dalších 2 letech. 

Kromě vyhodnocování žádostí a doporučení finanční podpory z programu 

kultury by mohla komise předkládat vlastní náměty na pořádání kulturních akcí 

a zabývat se návrhem na obnovení a renovaci materiálů, které se týkají židovské 

kultury (galerie, synagoga, židovský hřbitov). Bylo také navrženo, aby se kulturní 

komise ve spolupráci s Komisí pro cestovní ruch a Komisí pro koncepci a rozvoj 

města zabývala tím, jak lépe využít a oživit veřejný prostor a propagovat památky 

a zajímavá místa našeho města. 
 

5. V závěrečné diskuzi předseda komise nejdříve informoval, že byla komise 

vyzvána, aby doporučila řešení, jak naložit se starým klavírem ze synagogy. Ten 

je aktuálně umístěn v židovské škole a žádná z příspěvkových organizací města 

o něj nemá zájem. Protože členové komise nejsou odborníky na klavíry, bylo 

doporučeno držet se stanoviska a doporučení odborníka, který navrhl klavír 

nabídnout za symbolickou cenu zájemci, který by ho použil např. na náhradní 

díly, příp. zcela vyřadit a zlikvidovat. Komise se podivila, že ačkoliv existuje 

stanovisko odborníka a nový klavír byl vybrán již před 2 měsíci, stále nebyl 

podán inzerát, který by starý klavír nabídl jako nepotřebný majetek. Možností je 

také oslovit neziskové organizace v okolí. 
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6. Na výzvu vedení města členové komise diskutovali také o možných úpravách 

pravidel pro poskytování dotací. Komise se shodla, že není třeba provádět žádné 

zásadní úpravy pravidel z programu podpory kultury. Kromě aktualizace termínů 

pro rok 2017 doporučuje komise, aby se termíny předání vyúčtování dotace 

rozdělily jen po pololetích, tzn. akce konané do 30.6. vyúčtovat do 30.9. a akce 

konané v druhém pololetí nebo po celý rok vyúčtovat do 31.1. 
 

 

7. Dále komise diskutovala o mechanismu vyhodnocování žádostí o grant na rok 

2017 a shodla se na tom, že je třeba, aby členové dostali s dostatečným 

předstihem vyhodnocení poskytnutých dotací za rok 2016. Komise se chce 

především zabývat tím, jak účelně a efektivně byly finanční prostředky použity 

a na základě toho přihlédnout k žádostem na další rok. Dále bylo konstatováno, 

že je třeba, aby formuláře k žádostem byly s dostatečným předstihem k dispozici 

na webu města a předložené žádosti byly správně roztříděny do jednotlivých 

programů. 
 

 

8. Paní kronikářka Mgr. Bočková na závěr opět vyzvala členy komise, kteří se 

podílejí na pořádání kulturních akcí, aby jí zasílali fotografie z těchto akcí. 

 

9. Jednání komise bylo ukončeno ve 20:20 hodin. Termín dalšího jednání bude 

dohodnut pravděpodobně na začátku roku 2017. 

 

Zapsal: Dalimil Nevečeřal, v.r. 
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